
P R O T O K Ó Ł  NR  4/2018 

z  obrad XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  29 czerwca 2018 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski, Komendant Gminny OSP – Dariusz Ławiński, Z-

ca Komendanta Powiatowego Policji we Włoszczowie – Marek Gaj,  Dyrektor ZPSz Kluczewsko – 

Irena Orzechowska, Honorowy Obywatel Gminy – Wiesław Jaszewski, radny Rady Powiatu 

Włoszczowskiego – Jacek Zięba. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych  szczególne słowa powitania i życzenia w związku z wyborem skierował do nowo-

wybranego sołtysa wsi Bobrowniki – Pana Wacława Borkowskiego.  

 Przewodniczący Rady zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2017  rok. 

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy za 

2017  rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu gminy za 2017 rok. 

c) Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2017  rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2017 rok.  

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu 

gminy za 2017 rok.  

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2017 rok. 

8. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2017 rok. 

9. Informacja o złożonych oświadczeniach  majątkowych Kierowników jednostek organizacyjnych i 

pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych.  

10. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w Gminie  

Kluczewsko”   

b) uchwalenia Aneksu Nr 1 do „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy  Kluczewsko”     

c) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Kluczewsko, 

d) w sprawie powołania Komisji doraźnej do zbadania skargi na Wójta Gminy Kluczewsko 

e) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko, 

f) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobromierzu” 

g) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka 

ewidencyjna Nr 291 o powierzchni 0,1051 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec 

h) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 



i) zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2018-2025, 

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  10  porządku obrad. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XXX sesji Rady Gminy, obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XXIX sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym protokół został poddany pod głosowanie. Za 

zatwierdzeniem protokółu głosowało 14 radnych. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez 

odczytywania. 

Ad. 4. Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi lub wnioski do 

przedstawionego porządku obrad. 

Radny Pawlik zwrócił się z zapytaniem, ponieważ na posiedzeniu komisji wnioskował o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały o uchyleniu uchwały dotyczącej dostaw taryf 

na wodę i odbiór ścieków, ponieważ obecnie taryfy są ustalane przez „Wody Polskie”. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że po konsultacjach z mecenasem, że nie zachodzi potrzeba 

uchylania uchwały.  

W związku z powyższym porządek obrad został poddany pod głosowanie. Za zatwierdzeniem 

przedstawionego porządku obrad głosowało 14 radnych. Porządek obrad został zatwierdzony 

jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  27 kwietnia 2018 roku (załącznik nr 3). W 

tym miejscu Wójt Gminy poinformował, że w dniu 23 czerwca w Wąchocku odbył się XXIV Zjazd 

Sołtysów Województwa Świętokrzyskiego, gdzie Pani Lucja Rubik - Sołtys wsi Kolonia Mrowina 

otrzymała II miejsce w konkursie „Sołtys Roku 2017” zdobywając nagrodę pieniężną w wysokości 

10 tyś. zł dla sołectwa z przeznaczeniem na inwestycje.  Na zjeździe tym odbył się również turniej 

sołtysów, w którym udział wzięła reprezentacja z terenu naszej gminy. Zwycięzcą został Pan 

Musiał Mirosław członek Koła Sołtysów Gminy Kluczewsko (były sołtys wsi Boża Wola), który w 

nagrodę otrzymał skuter. Wójt Gminy złożył serdeczne gratulacje zwycięzcom i życzył dalszych 

powodzenia i dalszych sukcesów. Zgromadzeni nagrodzili zwycięzców oklaskami. 

 Pani sołtys Lucja Rubik złożyła podziękowanie dla Wójta, Radnych oraz sołtysów za 

zgłoszenie jej kandydatury do nominacji sołtysa roku i wyraziła zadowolenie, że zdobyła II miejsce 

w konkursie w województwie świętokrzyskim.   

Ad. 6. a) Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy – Rafałowi Pałce, który 

przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2017 rok (załącznik Nr 4). Dochody 

zostały wykonane  w kwocie 22.273.158,79 zł na plan 22.951.404,57 zł co stanowi 97,04 % planu. 

Dochody majątkowe wykonano w kwocie 1.127.766,38 na plan 1.417.917,38 tj. 79,54 %.  Wydatki 

zostały wykonane w kwocie 23.052.622,35 zł na plan 25.411.328,12 tj. 90,72 % planu. Wydatki 

majątkowe wykonano w kwocie 2.933.430,34 zł na plan 4.211.566,04 zł tj. 69,65 % planu. Rok 

2017 zamknął się deficytem w wysokości 779.463,56 zł Wydatki budżetowe realizowane były 

zgodnie z prawem zamówień publicznych. Zadania zaplanowane do realizacji  w 2017 roku zostały 

wykonane.  

Przygotowano do realizacji budowę kanalizacji w Ciemiętnikach. Przygotowano  

dokumentację na budowę kanalizacji w Bobrowskiej Woli, Kolonii Bobrowskiej Woli i Miedzianej 

Górze. Rozbudowywano sieć kanalizacyjną i wodociągową na terenie gminy.  Dokonano 

asfaltowania dróg gminnych, dofinansowano budowę dróg powiatowych oraz dokonano remontu 

dróg gminnych asfaltowych i tłuczniowych. W szkołach wykonano remonty, zakupiono pomoce 

naukowe oraz meble. Przy szkole w Dobromierzu wykonano boisko wielofunkcyjne.  W Urzędzie 



Gminy i jednostkach organizacyjnych organizowane były  staże dla  absolwentów z terenu gminy, 

organizowane były również roboty publiczne i prace interwencyjne. Majątek gminy stanowi 

wartość  53.171.000 zł 

Z powyższego wynika, że zamierzenia zaplanowane  na rok 2017 zostały zrealizowane, a  

rok ten  był kolejnym rokiem inwestowania  i dalszego rozwoju Gminy Kluczewsko. 

Na zakończenie Wójt złożył podziękowanie dla radnych, sołtysów jak również 

mieszkańcom gminy za wkład pracy wniesiony w realizację budżetu gminy w 2017 roku. 

 Mając powyższe na uwadze Wójt wnosi do Wysokiej Rady o przyjęcie sprawozdania i 

udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok.  

 b) Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach wraz z uzasadnieniem.  RIO na 

podstawie przesłanych przez Wójta Gminy sprawozdań i informacji zaopiniowało pozytywnie 

wykonanie budżetu gminy za 2017 rok. 

 c) Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Panu 

Karolowi Glanda, który przedstawił  opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2017 rok 

(załącznik nr 5). Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 maja 2018 roku po zapoznaniu się ze 

złożonymi przez Wójta Gminy sprawozdaniami z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, 

sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego uznaje, że realizacja 

budżetu gminy zarówno po stronie dochodów jak i wydatków w 2017 roku była prawidłowa. 

Komisja na posiedzeniu zapoznała się również z Uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy za 2017 rok. Komisja stwierdziła, że 

przedłożone przez Wójta sprawozdania są rzetelne i zostały sporządzone właściwie. Komisja 

stwierdza, że Wójt Gminy prowadził gospodarkę finansową kierując się zasadą gospodarności, 

celowości i rzetelności, co pozwala na pozytywne zaopiniowanie wykonania budżetu gminy za 

2017 rok oraz wystąpienie do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok (załącznik nr 6). 

Rada Gminy w/w wniosek wraz z opinią Komisji Rewizyjnej przesłała do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach celem zaopiniowania. 

 d) Przewodniczący Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o 

wniosku Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 7). RIO po zbadaniu wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Kluczewsku w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2017 rok z tytułu 

wykonania budżetu, postanowiło  wniosek zaopiniować pozytywnie.   

e) W dyskusji jako pierwsza zabrała głos Przewodnicząca Komisji Finansów  Ławińska 

Bożena, która  poinformowała, że na posiedzeniu komisji w dniu 27 czerwca br. szczegółowo 

zostały omówione dochody i wydatki budżetu gminy za 2017 rok. W roku 2017 wykonano wiele 

inwestycji, wykonano wiele dróg, kolejny rok realizowano wnioski w ramach funduszu sołeckiego, 

nie udało się wykonać modernizacji oczyszczalni ścieków z przyczyn od nas niezależnych, ale 

inwestycja realizowana jest w roku bieżącym. Komisja Finansów stwierdza, że był to dobry rok dla 

naszej gminy.  

Komisja Finansów jednogłośnie pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2017 rok 

i wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty – Pan Piotr Barański. Komisja 

Oświaty nie wnosi żadnych uwag do realizacji budżetu gminy w 2017 roku, większość zadań 

wykonanych lub przygotowanych do realizacji w roku bieżącym.  

Komisja Oświaty jednogłośnie  pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2017 rok 

i wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Pan Eugeniusz Lipiński stwierdził, że Komisja nie 

wnosi żadnych uwag do przedstawionych sprawozdań z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

Budżet gminy rokrocznie wzrasta, a gmina się rozwija. Przewodniczący stwierdził, że Wójt 

wysłuchuje głosu mieszkańców odnośnie inwestycji i je realizuje.  



W związku z powyższym Komisja Rolnictwa  jednogłośnie opiniuje pozytywnie wykonanie 

budżetu za 2017 rok i wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

 f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok  - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXX/23/2018 

i stanowi załącznik nr 8. 

 g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kluczewsko z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok - udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XXX/24/2018 i stanowi załącznik nr 9. 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi złożyli gratulacje Wójtowi Gminy za 

udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 roku składając życzenia 

wręczyli Wójtowi  bukiet kwiatów, a wszyscy zebrani nagrodzili Wójta oklaskami. 

Wójt Gminy podziękował za jednogłośnie udzielone absolutorium. Wójt zwracając się do 

zebranych złożył serdeczne podziękowania  za pomoc w realizacji budżetu gminy  w 2017 roku. 

Wójt powiedział, że nie byłoby sukcesu, bez waszego udziału szanowni radni, sołtysi a także  

mieszkańcy gminy. Szczególne podziękowania Wójt skierował do pracowników urzędu, 

Kierowników jednostek organizacyjnych realizujących budżet Gminy w 2017 roku. Dziękując za 

wspólny rok Wójt powiedział, że jest to sukces nas wszystkich, bo Gmina to wspólnota.  

Ad. 7. Przewodniczący Rady udzielił głosu Zastępcy Komendanta Komendy Powiatowej Policji we 

Włoszczowie Panu Markowi Gajowi, który przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2017 rok (załącznik nr 10).  

Gmina Kluczewsko jest jedną z 6 gmin znajdującą się w rejonie działania Komendy Powiatowej 

Policji we Włoszczowie. W 2017 roku na terenie Gminy Kluczewsko nastąpił znaczny spadek 

przestępstw w stosunku do roku 2016. Ogólnie zaistniało 37 przestępstw, z których wykrytych 

zostało 25 co stanowi poziom wykrywalności 67,57 %, w tym 17 przestępstw kryminalnych, 5 

przestępstw gospodarczych, natomiast nie stwierdzono w roku 2017  przestępstw z ustawy o 

przeciwdziałaniu narkomanii. Doszło do 32 zdarzeń drogowych, w tym do 4 wypadków i 28 kolizji, 

trzy osoby zostały ranne i jedna osoba zginęła.  Nietrzeźwość kierujących stanowi jedną z przyczyn 

zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W 2017 roku zatrzymano 34 kierujących w stanie 

nietrzeźwości oraz w stanie po spożyciu alkoholu.  

Na terenie gminy Kluczewsko policjanci z Komendy Powiatowej Policji z Włoszczowy 

przeprowadzili łącznie 425 interwencji, z czego 66 to  domowe, a 17 interwencji zostało 

zakończonych sporządzeniem Niebieskiej Karty dotyczącej przemocy w rodzinie. 

W roku 2017 mieszkańcy Gminy Kluczewsko w aplikacji Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa nanieśli 18 zagrożeń, przy czym 11 dotyczyło przekroczenia dozwolonej 

prędkości, a 6 spożywania alkoholu w miejscu niedozwolonym.  

Zadania dzielnicowego wykonuje Rafał Tomczyk, który przyjmuje interesantów w każdy 

poniedziałek w godzinach od 10.30 do 11.30 w budynku UG w Kluczewsku. Teren Gminy każdego 

dnia objęty jest służbą patrolową.  Przyjęte rozwiązania w zakresie organizacji służby patrolowej 

należy uznać za adekwatne do występujących zagrożeń.  

Podsumowując należy stwierdzić, że stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Gminy Kluczewsko w 2017 roku dzięki działaniom podejmowanym przez funkcjonariuszy 

Komendy Powiatowej Policji we Włoszczowie był na dobrym poziomie. Należy dodać, że 

osiągnięte dobre wyniki zostały uzyskane dzięki aktywnej pomocy udzielanej przez Władze 

Samorządowe Gminy Kluczewsko.  

Ad. 8. Przewodniczący Rady udzielił głosu Komendantowi Gminnemu OSP Dariuszowi 

Ławińskiemu, który przedstawił informację na temat stanu bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie 

gminy Kluczewsko za 2017 roku (załącznik nr 11).  

W roku 2017 jednostki z terenu gminy wyjeżdżały ogółem 68 razy do różnego rodzaju zdarzeń, z 

czego 54 na teren naszej gminy i 14 razy poza jej obszar.  W akcjach uczestniczyło 344 strażaków. 



OSP Kluczewsko oraz jednostka OSP Dobromierz są w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym, 

i to one wraz z Państwową Strażą Pożarną we Włoszczowie, zapewniają ochronę p.pożarową 

Gminy Kluczewsko. Pozostałe 8 jednostek są  jednostkami pomocniczymi. Jednostki OSP zrzeszają 

517 członków w tym 43 kobiety.  

 Na zakończenie sprawozdania Komendant złożył podziękowanie druhom strażakom za  

udział i zaangażowanie w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Złożył również podziękowania Władzom 

Gminy: Wysokiej Radzie oraz Panu Wójtowi, wszystkim sołtysom oraz radom sołeckim, które 

przekazały swoje fundusze na zakupy dla straży pożarnych, oraz za wsparcie na każdym odcinku 

działalności statutowej. Komendant skierował również podziękowania dla  Komendy Powiatowej 

PSP we Włoszczowie dla Zarządu Gminnego OSP oraz wszystkim, którzy wspierali działalność 

strażaków z terenu gminy Kluczewsko.   

Podsumowując należy stwierdzić, że zabezpieczenie przeciwpożarowe terenu Gminy 

Kluczewsko w 2017 roku było  prawidłowe. 

Ad. 9. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił informacje  na 

temat złożonych oświadczeń majątkowych przez Kierowników jednostek organizacyjnych oraz 

pracowników Urzędu Gminy za 2017 rok (załącznik nr 12). Wszystkie zobowiązane osoby złożyły 

oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy w ustawowym terminie. Do oświadczeń zostały 

dołączone zeznania podatkowe PIT.  Ponadto Wójt Gminy oświadczenie majątkowe złożył 

Wojewodzie Świętokrzyskiemu. Oświadczenia majątkowe zostały przesłane do właściwych 

Urzędów Skarbowych.  

W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia zostały sporządzone 

prawidłowo. 

Przewodniczący Rady poinformował o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

radnych (załącznik nr 13). Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych na ręce 

Przewodniczącego Rady, natomiast Przewodniczący Rady swoje oświadczenie majątkowe złożył 

do Wojewody Świętokrzyskiego. W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia 

majątkowe zostały sporządzone prawidłowo, a następnie wraz z rozliczeniem podatkowym PIT 

zostały przesłane do Urzędu Skarbowego we Włoszczowie. 

Oświadczenia majątkowe zostały umieszczone na stronie BIP  Gminy Kluczewsko. 

Ad. 10. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) Zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół w 

Gminie  Kluczewsko”. Rada Gminy Kluczewsko na sesji w dniu 29 września 2016 roku 

przyjęła Kompleksowy Plan Rozwoju Szkół w Gminie Kluczewsko. Rada Gminy 

podejmowała również kolejne zmiany w przyjętym „Programie Rewitalizacji Gminy 

Kluczewsko na lata 2016-2023”, które wprowadzając do realizacji nowe zadania 

inwestycyjne powinny mieć odniesienie w programach szczegółowych między innymi w 

„Kompleksowym Planie Rozwoju Szkół w Gminie  Kluczewsko”.    

b) Uchwalenia Aneksu Nr 1 do „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy  Kluczewsko”. 

Rada Gminy Kluczewsko na sesji w dniu 29 września 2016 roku przyjęła „Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy  Kluczewsko”. Rada Gminy podejmowała również kolejne 

zmiany w przyjętym „Programie Rewitalizacji Gminy Kluczewsko na lata 2016-2023”, 

które wprowadzając do realizacji nowe zadania inwestycyjne powinny mieć odniesienie w 

programach szczegółowych między innymi w  „Planie  Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy  Kluczewsko”.    

c) Uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluczewsko. Podjęcie nowej uchwały jest 

podyktowane potrzebą zweryfikowania i dostosowania dotychczasowego regulaminu 

uchwalonego dnia 22 marca 2013 r. uchwałą Nr XVIII/9/2013 Rady Gminy Kluczewsko  do 

obowiązujących przepisów. Pomoc materialna jest udzielana uczniom w celu zmniejszenia 

różnic w dostępie do edukacji, umożliwienia pokonywania barier dostępu do edukacji 



wnikających z trudnej sytuacji materialnej ucznia. Zgodnie z art. 90f ustawy o systemie 

oświaty rada gminy uchwala regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy, kierując się celami pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym, w którym określa w szczególności: 

 sposób ustalania wysokości stypendium szkolnego w zależności od sytuacji materialnej 

uczniów i ich rodzin oraz innych okoliczności, o których mowa w art. 90d ust. 1 ustawy o 

systemie oświaty, 

 formy w jakich udziela się stypendium szkolne w zależności od potrzeb uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy, 

 tryb i sposób udzielania stypendium szkolnego, 

 tryb i sposób udzielania zasiłku szkolnego w zależności od zdarzenia losowego. 

d) W sprawie powołania Komisji doraźnej do zbadania skargi na Wójta Gminy Kluczewsko.         

W dniu 04 czerwca 2018 roku do Rady Gminy Kluczewsko wpłynęło pismo Wojewody 

Świętokrzyskiego w Kielcach z dnia 28 maja 2018 roku Znak PNK.III.1411.20.2018, 

którym zgodnie z Kodeksem Postępowania Administracyjnego została  przekazana według 

właściwości skarga na działania Wójta Gminy Kluczewsko w zakresie wodociągów oraz 

zaopatrzenia w wodę. Na posiedzeniach komisji do składu doraźnej komisji zostały 

zgłoszone spośród radnych 5 osób. Ponieważ organem właściwym do rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy jest Rada Gminy podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji 

w celu zbadania zasadności skargi jest zasadna.  

e) Ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko. Zgodnie z art. 8 ust. 2  ustawy z dnia 

21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2016 r. poz. 902, ze 

zmianami) wynagrodzenie Wójta Gminy ustala Rada Gminy w drodze uchwały. Zgodnie z 

Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 roku w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych zostają z dniem 1 lipca 2018 roku obniżone stawki 

wynagrodzenia zasadniczego Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów oraz ich zastępców.  W 

przypadku Wójtów w Gminach do 15 tyś. mieszkańców wynagrodzenie Wójta powinno 

mieścić się w przedziale od 3400 zł – 4700 zł (dotychczas 4200-5900). W projekcie 

uchwały proponuje się wynagrodzenie zasadnicze dla Wójta Rafała Pałki w kwocie 4700 zł. 

Jednocześnie na dotychczasowym tym samym poziomie zostają zaproponowane dodatki: 

funkcyjny w wysokości 1754 zł, przy maksymalnym 1900 zł miesięcznie, oraz dodatek 

specjalny w wysokości 33 % przy maksymalnym 40 % wynagrodzenia zasadniczego oraz 

dodatku funkcyjnego czyli 2129,82 zł. Ponadto Wójtowi przysługuje dodatek stażowy w 

wysokości 20 % wynagrodzenia zasadniczego czyli 940 zł.  

f) Zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Zakup średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobromierzu”. Gmina 

Kluczewsko zamierza zaciągnąć pożyczkę długoterminową w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach do wysokości 500.000 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobromierzu”.  

g) Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 291 o powierzchni 0,1051 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec. 

Mieszkańcy wsi Jeżowiec podjęli Uchwałę w sprawie przeznaczenia środków z funduszu 

sołeckiego na zakup działki na potrzeby sołectwa. Proponuje się zakup działki Nr 291 o 

powierzchni 0,1051 ha za cenę nie przekraczającą kwoty 24.000 zł łącznie z kosztami 

notarialnymi. Działka posiada KW KI1W/00059381/8 prowadzoną przez Sąd Rejonowy we 

Włoszczowie – Wydział Ksiąg Wieczystych.   

h) Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał:   

- W sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów budżetowych 

o kwotę 484.986,75 zł i wydatków o kwotę 247.446,74 zł, oraz dokonanie zmian w załącznikach Nr 3, 



5, 8 oraz § 3 i 10 Uchwały Nr XXVI/45/2017. 

- Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2018 – 2025. W celu 

prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w budżecie gminy należy 

również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 

Ad. 11. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 27.06.br. 

Komisja pozytywnie ocenia stan bezpieczeństwa publicznego i bezpieczeństwa p.pożarowego na 

terenie gminy za 2017 rok. Jednostki OSP na terenie gminy są dobrze wyposażone i prawidłowo 

funkcjonują. Dzięki działaniom policjantów z Komendy Powiatowej Policji we Włoszczowie nasza 

gmina jest jedną z najbezpieczniejszych gmin w powiecie. Komisja na posiedzeniu stwierdziła, że 

aby dogłębnie zbadać zarzuty przedstawione w skardze na działania Wójta należy powołać 4 

osobową komisję, która wspólnie z mecenasem ustosunkuje się do przedstawionych zarzutów.  

Komisja Finansów z bólem proponuje obniżkę wynagrodzenia Wójta Gminy. Do pozostałych 

projektów uchwał będących tematem obrad dzisiejszej sesji Komisja nie wnosi żadnych uwag.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja uważa, że skarga 

na działania Wójta jest bezzasadna, ale radni uważają, że należy powołać komisję spośród radnych 

celem ustosunkowania się do przedstawionych zarzutów.  Komisja Oświaty pozytywnie opiniuje 

pozostałe projekty uchwał będące tematem obrad sesji. Komisja pozytywnie ocenia stan 

bezpieczeństwa publicznego i bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy za 2017 rok.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja 

pozytywnie opiniuje stan bezpieczeństwa publicznego oraz p.pożarowego w 2017 roku. Komisja 

rozważała wycofanie uchwały z porządku obrad sesji o obniżenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

Przewodniczący Komisji odniósł się do zasłyszanych głosów, że cena zaplanowanego zakupu 

działki dla sołectwa Jeżowiec jest zbyt wysoka. Jeżeli mieszkańcy uważają, że ta działka jest im 

potrzebna to należy ją zakupić. Pozostałe projekty uchwał komisja zaopiniowała pozytywnie. 

- Następnie głos zabrał radny Pawlik Henryk, który powiedział, że na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa zgłaszał wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji uchwały dotyczącej obniżenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy – które to zostało narzucone przez Rozporządzenie Rady Ministrów. 

Tytuł tej uchwały nie powinien brzmieć ustalenie wynagrodzenia lecz obniżenie wynagrodzenia 

Wójta Gminy. Radny zadał pytanie „Co złego zrobił Wójt Rafał Pałka, że obniżamy mu 

wynagrodzenie”? Podobnie jest z „Wodami Polskimi”, że  to oni będą decydować ile w gminie 

kosztować ma woda i ścieki, a nie tak jak dotychczas było to w gestii samorządu. To jest złe, że 

ktoś decyduje za sprawy samorządu i radny Pawlik się temu całkowicie sprzeciwia. 

Ad. 12. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Kompleksowego 

Planu Rozwoju Szkół w Gminie  Kluczewsko” – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

XXX/25/2018 i stanowi załącznik nr 14.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia Aneksu Nr 1 do „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy  Kluczewsko”– udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXX/26/2018 i 

stanowi załącznik nr 15.   

c) W głosowaniu nad uchwałą uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluczewsko – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXX/27/2018 i stanowi załącznik nr 16.   

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie powołania Komisji doraźnej do zbadania skargi na 

Wójta Gminy Kluczewsko – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXX/28/2018 i stanowi 

załącznik nr 17.   

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko 



– udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 7 radnych 

głosowało przeciw, a 1 radny wstrzymał się od głosu.  Uchwała nie została podjęta.  Projekt 

uchwały stanowi  załącznik nr 18.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: 

„Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Dobromierzu”– udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXX/30/2018 i stanowi załącznik nr 

19.   

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna Nr 291 o powierzchni 

0,1051 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

XXX/31/2018 i stanowi załącznik nr 20.    

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok  – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXX/32/2018 i stanowi załącznik nr 21.  

i) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 

Kluczewsko na lata 2018-2025 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXX/33/2018 i 

stanowi załącznik nr 22. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

Po 10 minutach wznowiono obrady.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który zgłosił wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o powrót do projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy. Wójt powiedział, że jest mu bardzo miło, że tak szanowni radni zareagowali na 

obniżenie wynagrodzenia Wójta. W przerwie obrad konsultowałem ten fakt niepodjęcia 

uchwały z Mecenasem i uważamy, że uchwała powinna zostać podjęta, ponieważ 

wynagrodzenie Wójta według nowych stawek powinno wejść w życie od 1 lipca 2018 roku. 

– Radny Pawlik   zwrócił się do Wójta o podanie przepisu, według którego będzie 

rozszerzany porządek obrad.  

- Wójt wyjaśnił, że jest to zgodne ze statutem Gminy.  

- Radny Łączek zgłosił wniosek, aby przed podjęciem nowej uchwały odbyła się jeszcze 

dyskusja nad projektem uchwały.  

- Radna Skrzypek stwierdziła, że można było na posiedzeniach komisji zwiększyć Wójtowi 

dodatki nie byłoby teraz problemu.  

- Wniosek Wójta  o rozszerzenie porządku obrad został poddany pod głosowanie: 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 9 

radnych, przeciw było 4 radnych a 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Porządek obrad został rozszerzony o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia  

wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko oraz dyskusja w tym temacie.  

- Radny Łączek Jarosław zaproponował aby zwiększyć dodatki Wójtowi Gminy na 

maksymalne tj. 1900 zł dodatku funkcyjnego oraz na 40 % dodatku specjalnego.  

- Wójt Gminy zaapelował do radnych o przegłosowanie uchwały bez poprawek tj. w wersji 

pierwotnej bez zwiększania dodatków.  

- Radny Miszczak stwierdził, że nad taką uchwałą już odbyło się głosowanie.  

- Radny Pawlik zwrócił się o odczytanie części protokołu odnośnie głosowania nad uchwałą 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy, czy faktycznie uchwała nie została 

podjęta. Z odcztanego fragmentu protokołu jasno wynikało, że uchwała nie została podjęta.  



- Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Łączka: „aby w projekcie 

uchwały zmienić wysokość dodatku funkcyjnego na 1900 zł oraz specjalnego na 40 % 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za wnioskiem głosowało 10 radnych, przy 1 głosie 

przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących się.  

Rada przystąpiła do głosowania:  

 W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko 

– udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych głosowało 

przeciw, a 4 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała otrzymała Nr XXX/34/2018 i stanowi 

załącznik nr 23.   

Ad. 13. W interpelacjach i zapytaniach  radnych głos zabrali: 

- Radny Miszczak zapytał, kiedy będzie remont dróg gminnych. 

- Radna Skrzypek zapytała kiedy zostanie umyta droga asfaltowa w Ciemiętnikach, ponieważ 

zalega się na niej  glina po wykopach kanalizacyjnych i dziś w nocy uległ tam wypadkowi 

motocyklista.  

Ad. 14. Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy Rafał Pałka. 

Remont dróg tłuczniowych rusza od dziś, natomiast gminne drogi asfaltowe będą remontowane po 

przetargu na asfaltowanie dróg gminnych.   

W sprawie drogi w Ciemiętnikach odpowiedzi udzielił Dyrektor KUZG, który wyjaśnił, że przy 

budowie kanalizacji na odcinku drogi w wykopie znajduje się glina, która  jest wysypywana na 

jezdnię. Po zasypaniu wykopu została cienka warstwa gliny, która w wyniku padającego deszczy 

zrobiła się śliska. W tej chwili asfalt jest zmywany.  

Ad. 15. W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali: 

- Radny Pawlik złożył podziękowanie dla radnego powiatowego za wykoszenie poboczy przy 

drodze powiatowej do Bobrownik, zwrócił jednocześnie uwagę, że zostały obcięte gałęzie 

przydrożne ale nie zostały uprzątnięte tylko zalegają w rowie. Radny zwrócił się do radnego 

powiatowego o usunięcie zakrzaczeń przy drogach powiatowych.  

- Odpowiedzi udzielił radny powiatowy Jacek Zięba, który wyjaśnił, że zgłoszone uwagi przekaże 

do Powiatowego Zarządu Dróg. Pan Zięba przekazał również informacje, że wniosek złożony 

Powiat Włoszczowski na przebudowę drogi Pilczyca-Komorniki nie został zaakceptowany do 

realizacji. Natomiast dobra informacja, że jeszcze w tym roku będzie przeprowadzony remont 

mostu w Pilczycy oraz przebudowa odcinka drogi przy moście w Kierunku Pilczycy oraz w 

kierunku Kluczewska.  

- Radny Lipiński zwrócił się do radnego powiatowego z zapytaniem jak wygląda sytuacja ze 

szpitalem we Włoszczowie. 

- Pan Zięba powiedział, że obecnie sytuacja finansowa szpitala jest bardzo zła i nie ma widoków na 

jakąkolwiek poprawę.   

Ad. 16. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w  

dniu 29 czerwca 2018 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 14
00

.  

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 


